
PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: torstai 11.1.2024 klo 12.00–13.00 

Paikka: Ohjaamo, kaupungintalo 

 
Läsnä:  Bäckström Nina  puheenjohtaja 

Alstrand Ulla  jäsen 
Andersson Christian varapuheenjohtaja 

  Lehtilä Elina  jäsen 
  Lindman-Korpi Regina jäsen 
  Nordström Mats jäsen 
  Stolzmann Marianna jäsen  klo 12.00–12.45 
 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
 
 
 § 1 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

 § 2 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
 § 3 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 
 § 4  Vuoden 2023 toimintakertomus 

Vuoden 2023 toimintakertomus hyväksyttiin. 
 

 § 5 Vuoden 2024 toimintasuunnitelma 
 Vuoden 2024 toimintasuunnitelma hyväksyttiin. 
 
§ 6 Varajäsenen valitseminen Varsinais-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvostoon 

Harold Henriksson on ollut Christian Anderssonin varajäsen Varsinais-Suomen hyvinvointialueen 
vammaisneuvostossa. Syksyllä valittaessa uusia jäseniä kaupungin omaan vammaisneuvostoon 
Harold Henriksson ei enää asettunut ehdolle uudelle kaudelle, joten Harold Henriksson ei voi 
jatkaa varajäsenenä Varsinais-Suomen hyvinvointialueen vammaisneuvostossa. Keskustelun 
jälkeen uudeksi varajäseneksi valittiin Marianna Stolzmann. 
 

§ 7 Yhdistysten terveiset 
Marianna Stolzmann on Lounais-Suomen neuroyhdistyksen hallituksen jäsen. MS-neuvola on nyt 
aloittanut jälleen kuntoutussuunnitelmien tekemisen, mikä on erittäin myönteistä. 
 



Elina Lehtilä toimii Aivoliiton Turun seudun AVH-yhdistyksen hallituksen sihteerinä. Yhdistys 
toimii nyt Lounatuulet-yhteisötalossa osoitteessa Läntinen Pitkäkatu 33. Siellä pidetään erilaisia 
harrastuskerhoja ja kokouksia.  
 
Christian Andersson kuuluu Turun seudun invalideihin. Yhdistyksellä ei ole kerhotoimintaa 
Paraisilla, vaan kaikki toiminta tapahtuu Turussa. 
 
Mats Nordström kuuluu Steg för steg -yhdistykseen. Yhdistyksen seuraava kokous pidetään 29.1. 
 
Ulla Alstrand kuuluu Svenska Hörselskadade i Åboland -yhdistykseen. Yhdistys on aktiivinen ja 
sillä on monta jäsentä. 
 
Regina Lindman-Korpi kertoi, että Diabetesföreningen i Åboland -yhdistys on aktiivinen yhdistys, 
jolla on monta liikuntaryhmää. Tällä hetkellä on suunnitteilla vierailu Kemiönsaareen. Vierailun 
syynä on pyrkimys toiminnan elvyttämiseen Kemiönsaaressa. 
 

§ 8 Esteettömyysasiat 
Ulla Alstrand, joka on käynyt vastaremontoidussa Korppoon seurakuntakodissa, toteaa, että 

kuulosilmukka ei toimi. 

 
§ 9 Muut asiat 
 Hyväksytty toimintasuunnitelma ja toimintakertomus toimitetaan tiedoksi hallitukselle. 
 

Keskustelua vaalien yhteydessä vaalihuoneistojen ulkopuolella järjestettävästä Pieni ele -
vaalikeräyksestä. Kertyvillä rahalahjoituksilla tuetaan ja turvataan sairaiden ja 
toimintarajoitteisten arkea Suomessa. Paraisilla keräykseen osallistuvat neuro-, sydän-, 
diabetes- sekä allergia- ja astmayhdistykset.  

 
 Neuvosto pyrkii vuoden 2024 aikana parantamaan toimintaansa koskevaa tiedottamista eri 

tavoin. Toivomme tämän lisäävän neuvoston näkyvyyttä eri yhteyksissä. 
 
 Neuvosto on saanut tiedon Tomas Jansénin ja Mika Wallinin kirkkovaltuustolle 8.12.2023 

tekemästä aloitteesta, joka koskee kellotapulin portilta Kirkkoesplanadille tarvittavaa 
kulkuväylää, jota myös liikuntaesteiset henkilöt voivat käyttää sen sijaan, että he nykyiseen 
tapaan voivat käyttää ainoastaan kauempana sijaitsevaa, kappelin vierestä kulkevaa 
sisääntuloväylää. Neuvosto toteaa, että neuvosto on jo 19.2.2020 lähettänyt tästä ongelmasta 
kirjelmän Paraisten seurakuntayhtymälle. Neuvosto lähettää kirjelmän tiedoksi Tomas Jansénille 
ja Mika Wallinille. 

 
 Tämänpäiväisessä ÅU:ssa kerrottiin, että monet ikääntyneet saattavat menettää 

turvahälyttimensä. Tämä koskee edelleen kotona asuvia ikääntyneitä, jotka eivät käytä 
säännöllisesti kotihoitoa. Neuvosto on erittäin tyytymätön tähän muutokseen. Marianna 
Stolzmann otti tehtäväkseen kirjoittaa asiasta kirjelmän.  

 
 Puheenjohtaja piti 10.1. esityksen vammaisneuvostosta Axxellin lähihoitajaopiskelijoille. 
 



 Neuvoston aloite esteettömästä uimarannasta on lähetetty hallituksen kautta teknisen päällikön 
valmisteltavaksi. 

 
 Kaikkien vaikuttamistoimielinten jäsenet kutsutaan Paraisten kaupungin järjestämään työpajaan 

27.2. 
  
 Myöhemmin keväällä vaikuttamistoimielimet kutsuvat yhteiseen kokoukseen ne kaupungin 

poliitikot, jotka ovat myös hyvinvointialueen valtuuston jäseniä. 
  
 Sihteeri muistutti neuvoston jäseniä siitä, että palkkioiden maksuun tarvitaan verokortti, 

muuten niistä maksetaan 60 prosenttia veroa. Verokortin voi toimittaa kaupungin 
infopisteeseen tai antaa sihteerille. 

 
§ 10 Seuraava kokous  

Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän 21.3.  

 

Parainen 11.1.2024 

 

_______________________   _________________________ 

 Nina Bäckström     Åsa Knuts 
puheenjohtaja     sihteeri 


